

iGDP 2026 年 招聘

北京，中国

职位描述与要求

职位名称

地方气候行动区域项目主任

工作地点

根据职位要求安排

工作职责

负责规划、组织、执行研究院在特定区域内的地方气候行动项目，推动区域绿色低碳转型，协助宣传、筹资、团队发展等各项工作。

项目管理

- 在研究院管理团队指导下，与当地合作伙伴一起，制定相关气候行动、双碳战略、能源转型等相关项目的具体实施计划；
- 拓展并维护与区域内相关政府部门、企事业单位、社会组织、专家平台等的合作关系；
- 监督并参与完成项目要求的研究成果，根据地方绿色转型需求，撰写政策简报、分析文章等；
- 组织研讨、交流、培训、能力建设等活动。

项目开拓

iGDP 绿色创新发展研究院

电话 Tel: 86-10-8532-3096 电子邮件 Email: igdpoffice@igdp.cn 地址 Add: 北京朝阳区秀水街 1 号建外外交公寓 6-2-62 室
6-2-62, Jianguomenwai Diplomatic Residence Compound, 1 Xiushui Street, Chaoyang District, Beijing, 100600 P.R. China

- 代表机构参加区域内的外部宣传及沟通工作;
- 利用各种媒体形式扩大项目成果的影响力;
- 评估地区需求, 开发新项目, 并协助项目组织及筹资;
- 其他机构交办的工作。

任职要求

教育与经验

- 硕士及以上学历;
- 具备 6 - 8 年以上低碳规划、绿色转型等相关领域的项目管理、执行及研究经验;
- 熟悉双碳、能源转型、绿色发展等领域的政策及行动, 并具备区域政策解读、分析能力, 并有撰写相关研究报告的经验;
- 有在京津冀、长三角、珠三角、中部省份, 气候、能源、环保相关部门或智库工作经历者优先。

能力与素质

- 综合性项目策划, 组织和执行能力;
- 出色的沟通能力, 协作精神和执行力;
- 可以使用英文进行日常工作沟通;
- 热爱可持续发展领域工作, 认同机构理念。

报酬:

根据候选人工作经验, 提供富有行业竞争力的薪酬。

关于机构

iGDP 绿色创新发展研究院

电话 Tel: 86-10-8532-3096 电子邮件 Email: igdpoffice@igdp.cn 地址 Add: 北京朝阳区秀水街 1 号建外外交公寓 6-2-62 室
6-2-62, Jianguomenwai Diplomatic Residence Compound, 1 Xiushui Street, Chaoyang District, Beijing, 100600 P.R. China

绿色创新发展研究院(以下简称“研究院”), 英文名 Institute for Global Decarbonization Progress(缩写 iGDP), 2014 年成立于北京, 前身为绿色创新发展中心, 是专注绿色低碳发展的国际化智库。研究院自成立以来, 根植我国绿色低碳实践, 面向全球应对气候变化进程, 为决策者、影响力投资者、实践者提供具有国际视野和前瞻思考的解决方案及公益性知识产品。

研究院专注全球零碳进程, 业务领域包括气候治理、行业与能源转型、非二氧化碳气候污染物控制、绿色低碳经济政策等, 致力于多方合作, 推动区域双碳战略落实与能力提升, 农食系统可持续发展等综合性议题。

研究院发挥自身特点, 侧重跨学科、系统性、实证性、国际化的研究和项目, 推动能源和气候变化解决方案的科学化和精细化, 提升实施力度和投资可行性; 研究院通过研讨、论坛, 促进多元、跨界、国际化的深度沟通, 传播中国绿色低碳进展, 为全球可持续发展做出贡献。

研究院集合能源系统、气候变化、环境经济、策略传播等领域人才, 与国内研究所及多国智库形成战略合作。团队打造了低碳实践分析工具和数据库, 出版发布百余专业性报告。研究结果应用于多种实际需要, 包括: 省级和城市双碳路线图、地区能源公平转型、零碳园区规划、金融机构压力测试、零废弃城市规划、社区低碳行动等。研究范围覆盖国内近 30 个省区、百余城市、及 20 多个国家。

团队拥有绿色低碳发展智库伙伴秘书处执行机构、中国金融学会绿色金融专业委员会的理事单位、联合国亚太经济与社会委员会东北亚环境合作机制东北亚低碳城市平台的专家机构、全球甲烷倡议项目网络的成员机构、联合国环境规划署 (UNEP) 咨商地位、联合国气候变化政府间机构(UNFCCC)咨商地位等。

研究院力图营造专业、平等、灵活的工作氛围, 为每个人提供成长和发挥的舞台, 以及有竞争力的薪酬和福利体系。

如何申请

请将求职信连同中英文简历发送邮件至: hr@igdp.cn

入选者将于 7 个工作日内得到电话邀约。

请在邮件标题中注明: 申请职位+姓名。

申请截止期 2026 年 9 月 30 日。

如想了解更多关于 iGDP 的信息, 欢迎访问我们的官方网站: www.igdp.cn。

IGDP JOB ANNOUNCEMENT

Beijing, China

iGDP 绿色创新发展研究院

电话 Tel: 86-10-8532-3096 电子邮件 Email: igdpoffice@igdp.cn 地址 Add: 北京朝阳区秀水街 1 号建外外交公寓 6-2-62 室
6-2-62, Jianguomenwai Diplomatic Residence Compound, 1 Xiushui Street, Chaoyang District, Beijing, 100600 P.R. China

JOB DESCRIPTION AND QUALIFICATIONS

Position

Consultant on Subnational Low-carbon Transition

Job Description

iGDP is seeking a part-time consultant (can be full-time), with flexible working location but preferably in the physical area of responsibility, to provide expert advice on low-carbon transformation projects carried out by the institute in Chinese provinces and cities, and lead or assist with related project planning, promotion and implementation. The consultant will report to iGDP's local project director.

Implementation and monitoring

- Participate in the development of work plans
- Coordinate internal and external resources, promote the implementation of work plans, exercise overall control of implementation progress, and make timely adjustments
- Track and collect information and provide analysis and evaluation of low-carbon transformation progress in relevant provinces and cities
- Write relevant research reports and policy analyses
- Carry out external communication on the project on behalf of iGDP, organize seminars, exchanges, training and other activities

Quality and impact

- Check and ensure the research quality and professionalism of the project, as well as the quality and form of the results
- Assist the team to illuminate the core content of projects and research results, and respond promptly to industry trends
- Provide advice on improving the impact of relevant projects
- Represent the organization at professional conferences and accept media interviews

Qualifications

Education and experience

- Master's or doctoral degree in a related field, with more than 8 to 10 years of working experience in provincial and municipal low-carbon planning, carbon markets, local low-carbon transformation, green economy or other related fields

iGDP 绿色创新发展研究院

电话 Tel: 86-10-8532-3096 电子邮件 Email: igdpoffice@igdp.cn 地址 Add: 北京朝阳区秀水街 1 号建外外交公寓 6-2-62 室
6-2-62, Jianguomenwai Diplomatic Residence Compound, 1 Xiushui Street, Chaoyang District, Beijing, 100600 P.R. China

- A track record of research, project implementation or policy advocacy achievements

Capabilities and qualities

- Comprehensive research project planning, organization and execution capabilities
- Excellent communication skills, collaborative spirit and project execution ability
- Basic ability to communicate in English at work

ABOUT iGDP

The Institute for Global Decarbonization Progress (iGDP) is a non-profit think tank focused on green and low-carbon development. Established in Beijing in 2014, iGDP is rooted in China's decarbonization practices and is committed to the global effort to address climate change. iGDP provides policymakers, impact investors, and practitioners with forward-thinking solutions and knowledge products from an international perspective.

Through interdisciplinary, systematic, and empirical policy research, iGDP promotes scientifically-grounded energy and climate solutions with high implementation and investment feasibility. iGDP works with all stakeholders to promote cross-border communication, tell the story of the actions that China is taking to promote green and low-carbon development on the ground, and contribute to global sustainable development.

iGDP's team of research analysts and communication specialists has expertise in energy systems, policy modeling and analysis, environmental economics, and strategic communications. iGDP has created cutting edge low-carbon analysis tools and data and information platforms. It has produced policy-relevant reports on low-carbon development practices in China and abroad, clean energy, green finance, carbon pricing, city and provincial decarbonization, sustainable agri-food systems, and methane reduction. iGDP's research is focused on practical actions that drive down emissions, including provincial and city-level roadmaps for carbon peaking and carbon neutrality, equitable regional energy transitions, zero-carbon park planning, financial institution stress testing, zero waste city planning, and low-carbon community actions. This research has covered nearly 30 provinces and regions, more than 100 cities, and more than 20 countries.

iGDP serves as the secretariat of China's Green and Low Carbon Development Think Tank Partnership and the governing body of the Green Finance Professional Committee of the Chinese Society of Finance. It is an expert member of the Northeast Asia Low Carbon Cities Platform of UNESCAP's North-East Asian Subregional Programme for Environmental Cooperation, a member of the Global Methane Initiative Project Network, and a consultative organization to the United Nations Environment Program, Intergovernmental Panel on Climate Change, and Intergovernmental Panel on Climate Change.

iGDP's major areas of work are Climate Governance, Non-CO2 Emissions, Energy Transitions, and Market-based Instruments. Key projects include: Decarbonizing China's Agri-food System and Non-CO2 Emissions Reductions; Energy Policy Modeling at National, Provincial and Municipal Levels; Understanding the Implications for China of the EU's Carbon Border Adjustment Mechanism; China Carbon Neutrality Tracker and Taking the Pulse – providing up-to-date national and sub-national

carbon neutrality actions; Understanding China's NDC; Low-carbon and Green Index for Cities; and Capturing China's Energy Data.

iGDP strives to foster an inclusive work environment that embraces the strength of cultures and individuals. We are committed to fair and competitive recruitment, advancement and compensation.

HOW TO APPLY

Please send your cover letter together with your resume in both Chinese and English to hr@igdp.cn

Only selected candidates will receive an invitation for interviews within 7 working days.

Please indicate in the email subject line: Position + Name.

The application deadline is September **30, 2026**.

If you want to know more about iGDP, please visit our official website: www.igdp.cn